



MWO André Chagnon, CD was born in Montreal, Québec. His military journey began in April 1991 with the Army Reserve, Regiment des Fusiliers du Mont-Royal. During that time, he was deploying to Operation Cavalier in Bosnia in 1993 with the 2 Battalion of 22e Regiment Royal in Valcartier.

While training with 3 Battalion of 22e Regiment Royal for a deployment to Haiti (1997), he received his transfer to the regular forces, 2 Battalion of 22e Regiment Royal where he was to deploy to Haiti (1997) and he did 2 inside relief efforts for the Ice Storm in the Montreal region and the Red River flood in Winnipeg.

In 2001, MWO Chagnon asked for a to be transfer to the Plumbing and Heating trade, he began is DP1 at CFSME in April 2001. Posted back to Valcartier, 5 Regiment of Combat Engineer, promoted to the rank of MCpl (2006) and deployed to Afghanistan (2007).

After he returned from deployment, he was posted to 4 ESR where he was promoted to Sgt. He also deployed to Operation Hestia in Haiti for the relief earthquake effort (2010). Reposted to 5 RGC in 2010 and again deployed to Afghanistan (2010).

In 2012 he was posted to CFSME and assumed the role of a PH instructor, promoted to the rank of Warrant Officer in 2013, he filled the position of PH Cell WO and Standard Rep.

In 2015, he decided to follow his wife on Leave without pay to Geilenkirchen, Germany where he worked has a trade helper for the Construction Engineer cell in CFSU(E).

After 3 years of exploring many places in Europe, he was posted back to Gagetown, RP Ops detachment. But not even 2 months after he was back to Europe for a six-month deployment to Latvia has the Engineer SM. After spending 5 years in RP Ops Gagetown between the role of 2 I/C of the production Officer and the Utilities WO.

In May 2022 promoted to the rank of MWO and assuming the position of SM of RP Ops North where he was able to travel many times in the great Canadian North.

After a long career MWO Chagnon will remain in the Fredericton area with his wife, Marie-Claude and son, Alexis, where he will enjoy spending his time playing golf and travelling.

CHIMO!

L'adjudant maître André Chagnon, CD, est é à Montréal, au Québec, ou il a commencé son parcours militaire en avril 1991 au sein de la Réserve de l'Armée du Régiment des Fusiliers de Mont-Royal. Pendant ce temps, il a été déployé dans le cadre de l'Opération Cavalier en Bosnie en 1993 avec le 2e Bataillon du 22e Régiment Royal de Valcartier.

Alors qu'il s'entraînait avec le 3e Bataillon du 22e Régiment Royale pour un déploiement en Haïti (1997), il a été transféré dans les forces régulières, au 2e Bataillon du 22e Régiment Royale où il a été déployé en Haïti (1997) et il a participé à 2 opérations de secours au Canada pour la tempête de verglas dans la région de Montréal et l'inondation de la rivière Rouge à Winnipeg.

En 2001, l'adjum Chagnon demande un transfert vers le métier de plomberie et chauffage, il commence son DP1 au CFSME en avril 2001. Affecté de retour à Valcartier, 5e Régiment du génie de combat, promu au grade de Cplc (2006) et déployé en Afghanistan (2007).

À son retour de déploiement, il a été affecté à la 4 ESR où il a été promu au grade de sergent. Il a également été déployé dans le cadre de l'opération Hestia en Haïti dans le cadre des efforts de secours aux victimes du tremblement de terre (2010). Réaffecté au 5 RGC en 2010 et de nouveau déployé en Afghanistan (2010).

En 2012, il a été affecté à l'EGMFC et a assumé le rôle d'instructeur PH, promu au grade d'adjudant en 2013, il a occupé le poste d'adjudant de la cellule PH et de représentant standard.

En 2015, il a décidé de suivre sa conjointe en congé non payé à Geilenkirchen, en Allemagne, où il travaille comme aide de métier pour la cellule du génie construction de l'USFC(E).

Après 3 ans à explorer de nombreux endroits en Europe, il a été réaffecté à Gagetown, au détachement des opérations immobilières. Mais même pas 2 mois après son retour de l'Europe, il fut déployé pour six mois en Lettonie que SM des ingénieurs. Après avoir passé 5 ans au sein de l'Ops RP Gagetown entre le rôle de 2 I/C de l'officier de production et l'adj des services utilitaires.

En mai 2022, il a été promu au grade d'adjum et a assumé le poste de SM de la RP Ops Nord où il a pu voyager à plusieurs reprises dans le grand Nord canadien.

Après une longue et heureuse carrière, l'adjum Chagnon demeurera dans la région de Fredericton avec sa conjointe, Marie-Claude et son fils, Alexis, où il passera son temps à jouer au golf et à voyager.

CHIMO!